
Порядок реагування на доведені випадки булінгу та 

відповідальність осіб 

Якщо комісія визнала, що це був булінг, а не одноразовий конфлікт, то керівник 

закладу освіти  повідомляє уповноважені підрозділи органів Національної поліції 

України та Службу у справах дітей. 

     У разі, якщо Комісія не кваліфікує випадок як булінг (цькування), а 

постраждалий не згодний з цим, то він може одразу звернутися до органів 

Національної поліції України із заявою, про що керівник закладу освіти має 

повідомити постраждалого. 

Але за будь-якого рішення комісії  керівник закладу забезпечує психологічну 

підтримку всім учасникам випадку. 

  Рішення Комісії реєструється в окремому журналі, зберігається  в паперовому 

вигляді з оригіналами підписів всіх членів Комісії. 

Психологічний супровід таких осіб здійснює практичний психолог. 

Телефони довіри: 

– Дитяча лінія :  116-111 або: 0-800-500-225 (з 12.00 до 16.00); 

– Гаряча телефонна лінія щодо боулінгу:  116-000; 

– Гаряча  лінія з питань запобігання насильству: 116-123 або: 0-800-500-335; 

– Уповноважений Верховної Ради з прав людини:  0-800-501-7 20; 

– Уповноважений Президента України з прав дитини:  044-255-76 -75; 

– Центр надання безоплатної правової допомоги:  0-800-213-103; 

– Національна поліція України:  102. 

Відповідальність 

Запам’ятайте самі та навчіть свою дитину про відповідальність за заподіяння 

шкоди іншій особі. До адміністративної відповідальності притягуються з 16 років, 

а до того відповідальність за вчинки дітей несуть їхні батьки. 

Булінг – штраф 850-3400 грн., громадські роботи від 40 до 100 год. (ст.173-4 

КУпАП). 

Викрадення чужого майна (крадіжки, шахрайство)— штраф, виправні роботи до 1 

міс., адмінарешт — 5-10 діб, повторно — збільшений штраф, виправні роботи — 

1-2 міс., адмінарешт — 10-15 діб (ст. 51 КУпАП). 

Дрібне хуліганство (нецензурна лайка в громадських місцях, образливе чіпляння 

до громадян та інші подібні дії) — штраф, громадські роботи, виправні роботи, 

адміністративний арешт до 15 діб (ст. 173 КУпАП). 

Ухиляння батьків від виконання обов’язків стосовно виховання дітей теж тягне за 

собою адміністративну відповідальність, адже відповідно до ст. 50 Сімейного 

кодексу України, батьки зобов’язані: виховувати дитину в дусі поваги до прав та 

свобод інших людей. 

Нормами цього закону не передбачається внесення змін до Кримінального кодексу 

України стосовно запровадження кримінальної відповідальності за скоєння 

правопорушень, пов’язаних з булінгом (цькуванням), оскільки скоєння 

правопорушником при вчиненні булінгу (цькування) інших дій, кваліфікуються 

відповідними статтями Кримінального кодексу України, зокрема – заподіяння 

тілесних ушкоджень різних видів тяжкості тощо. За такі дії з 16 років, а в окремих 

випадках з 14 років настає кримінальна відповідальність: 

Побої і мордування — умисне завдання удару, побоїв або вчинення інших 

насильницьких дій, які завдали фізичного болю і не спричинили тілесних 

ушкоджень, — штраф, громадські роботи на строк до 200 годин, виправні роботи 



— до 1 року, групове — обмеження/позбавлення волі до 5 років (ст. 126 

Криімнального кодексу України). 

Погроза вбивством, якщо були реальні підстави побоюватися здійснення цієї 

погрози — арешт на строк до 6 місяців або обмеженням волі на строк до 2 років 

(ст. 129 ККУ). 

Хуліганство, тобто грубе порушення громадського порядку з мотивів явної 

неповаги до суспільства, що супроводжується особливою зухвалістю чи 

винятковим цинізмом, — штраф, арешт на строк до шести місяців, або 

обмеженням волі на строк до 5 років. Групове хуліганство — обмеження волі на 

строк до 5 років або позбавленням волі на строк до 4 років (стаття 296 ККУ). 

Умисне тяжке тілесне ушкодження — позбавлення волі на строк від 5 до 8 років 

(ст.121 ККУ). 

Умисне легке тілесне ушкодження — штраф, громадські роботи на строк до 200 

годин, виправні роботами на строк до одного року (ст. 125 ККУ). 

Отже, при вчиненні подібних дій стосовно вашої дитини варто обов’язково 

фіксувати побої і звертатись до поліції за номером 102. Після того, як дитину 

визнають потерпілою, звертайтесь за призначенням адвоката, гарантованого 

державою, до найближчого центру/бюро правової допомоги: 

Кожна дитина або її законний представник мають право звернутись і отримати 

безоплатну консультацію юриста. У разі потреби представляти інтереси в суді — 

усі без виключення діти мають право на призначення адвоката (юриста) за рахунок 

держави. 
 


